



Annual General Meeting / Assemblée générale annuelle
May 16, 2024/ 16 mai 2024

7. Motions

Motion 7.1. To approve the revised wording of the Statement of Professional Ethics/

Statement of Professional Ethics

The Classical Association of Canada aspires to promote equal opportunity, diversity, and equity in all aspects of the profession wherever we practice our discipline (including physical and on-line locations). The CAC does not condone any form of discrimination and harassment on the basis of gender, age, race, national origin, religion, sexual orientation, disability, or any other protected category. It values civility, respect, tolerance, and inclusion for all members and recognizes the importance of such values in fostering excellent scholarship, teaching, and learning. These guidelines on ethical behaviour are not intended to curtail academic freedom in any way but to create a safe professional environment for the courteous, collegial, and respectful exchange of ideas. Members are reminded that they are bound by the policies on conduct at their home institutions.

The Association has a standing Equity Committee which tracks and reports on the social, ethical, and professional contexts of the discipline in Canada through the collection of data, especially in connection with working, hiring, and studying. The results of such data collection are reported to Council and the membership.

Statement on Academic Freedom

The CAC asserts its commitment to academic freedom and freedom of expression without threat of censure or retaliation.

Motion 7.1. Approuver la version révisée de la Déclaration d'éthique professionnelle

Déclaration d'éthique professionnelle

La Société canadienne des études classiques (SCÉC) désire à promouvoir l'égalité des chances, la diversité et l'équité dans tous les aspects de la profession au Canada partout où nous pratiquons notre discipline (y compris dans les lieux physiques et en ligne). Le SCÉC ne tolère aucune forme de discrimination et de harcèlement fondés sur le sexe, l'âge, la race, l'origine nationale, la religion, l'orientation sexuelle, le handicap ou toute autre catégorie protégée. Elle valorise et encourage la civilité, le respect, la tolérance, et l'inclusion de tous les membres en reconnaissant la haute importance de ces valeurs pour favoriser l'excellence de la recherche, de l'enseignement et de l'apprentissage. Ces lignes directrices sur le comportement éthique n'ont pas pour but de restreindre la liberté académique de quelque manière que ce soit, mais de créer un environnement professionnel sûr pour un échange d'idées courtois, collégial et respectueux. Il est rappelé aux membres qu'ils sont tenus de respecter les règles de conduite de leur institution d'origine.

La Société est dotée d'un Comité permanent sur l'équité qui suit de près les contextes sociaux, éthiques et professionnels de notre discipline au Canada par la collecte de données. En particulier il sonde les membres en ce qui concerne leurs expériences personnelles au travail, à l'embauche et aux études. Le comité rend compte des résultats de cette collecte de données au Conseil et aux membres.

Déclaration sur la liberté académique

Le CAC affirme son engagement en faveur de la liberté académique et de la liberté d'expression sans menace de censure ou de représailles.